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PROTOKÓŁ Nr LVII/2018 

z sesji Rady Miejskiej w Stąporkowie 

z dnia 26 lipca 2018 roku 

Ad.pkt. 1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Stąporkowie Jacek Kołodziej otworzył LVII w bieżącej kadencji 

obrady sesji Rady Miejskiej w Stąporkowie. 

Na podstawie listy obecności stwierdził, że na stan 15 Radnych w obradach udział bierze  

14 Radnych, co zgodnie z ustawą czyni Radę zdolną do podejmowania prawomocnych uchwał. 

Przewodniczący Rady Miejskiej powitał Radnych, Burmistrz Stąporkowa Dorotę Łukomską, 

Sekretarza Wojciecha Ślefarskiego, Panią Skarbnik Annę Pisarczyk, Radnego Rady Powiatu 

Koneckiego- Wiesława Skowrona, Dyrektorów jednostek podległych, sołtysów a także wszystkich 

przybyłych na obrady sesji.  

Lista obecności radnych, sołtysów oraz zaproszonych na obrady gości zostaje załączona  

do niniejszego protokołu i stanowi jego integralną część. 

Ad.pkt. 2.Przyjęcie porządku obrad sesji. 

W związku z brakiem pytań i uwag do otrzymanego porządku obrad Przewodniczący Rady Miejskiej 

Jacek Kołodziej poddał projekt porządku obrad pod głosowanie. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym jednogłośnie 14 głosami „za”, przyjęła porządek obrad LVII 

sesji, który przedstawiał się w następujący sposób: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Przyjęcie porządku obrad sesji. 

3. Przyjęcie protokołu z  LIV, LV i LVI sesji. 

4. Informacja Przewodniczącego o działaniach między sesjami. 

5. Informacja Burmistrza o działalności międzysesyjnej. 

6. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawach: 

a) określenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów 

komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów w zamian  

za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę, 

b) zmiany uchwały Nr LII/328/2018 Rady Miejskiej w Stąporkowie z dnia 25 maja 2018 r. 

dotyczącej uchwalenia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy 

Stąporków, 

c) zmiany uchwały Nr XLVII/298/2018 Rady Miejskiej w Stąporkowie z dnia 2 lutego 2018 r.  

w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie gminy Stąporków w 2018 r., 

d) ustalenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 

składanej przez właścicieli nieruchomości położonych na terenie Miasta i Gminy Stąporków, 

e) odstąpienia od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy, 

f) wystąpienia z wnioskiem do Wojewody Świętokrzyskiego o przekazanie gminie nieruchomości 

stanowiącej własność Skarbu Państwa, 

g) skorzystania z zaproszenia do nieodpłatnego przekazania na rzecz Gminy Stąporków 

nieruchomości położonej w miejscowości Furmanów, 

h) odwołania Skarbnika Gminy, 

i) powołania Skarbnika Gminy. 

7. Zapytania i interpelacje Radnych. 

8. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje Radnych. 

9. Sprawy różne. 

10. Zamknięcie obrad sesji. 

Ad.pkt. 3.Przyjęcie protokołu z  LIV, LV i LVI sesji. 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Stąporkowie Jacek Kołodziej poinformował, iż projekty 

protokołów z LIV, LV i LVI sesji zostały Radnym przesłane drogą elektroniczną oraz znajdują się  

w Biurze Rady Miejskiej. 

W głosowaniu jawnym protokół LIV sesji Rady Miejskiej w Stąporkowie został przyjęty  

przez Radnych jednogłośnie 14 głosami „za”.  

Ustawowy skład Rady wynosi 15 Radnych. 
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W głosowaniu jawnym protokół LV sesji Rady Miejskiej w Stąporkowie został przyjęty  

przez Radnych jednogłośnie 14 głosami „za”.  

Ustawowy skład Rady wynosi 15 Radnych. 

W głosowaniu jawnym protokół LVI sesji Rady Miejskiej w Stąporkowie został przyjęty  

przez Radnych jednogłośnie 14 głosami „za”.  

Ustawowy skład Rady wynosi 15 Radnych. 

Ad.pkt. 4.Informacja Przewodniczącego o działaniach między sesjami. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Krzysztof Chrzan odczytał informację Przewodniczącego  

o działalności międzysesyjnej, która stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Ad.pkt. 5.Informacja Burmistrza o działalności międzysesyjnej. 

Sekretarz Wojciech Ślefarski odczytał informację Burmistrza o działalności międzysesyjnej,  

która stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

Ad.pkt. 6.Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawach: 

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, iż wszystkie projekty uchwał zostały szczegółowo 

omówione na wspólnym posiedzeniu Komisji Rady Miejskiej a Radni są w ich posiadaniu, dlatego nie 

zachodzi potrzeba odczytywania. 

Ad.pkt.6.ppkt.a) Projekt uchwały w sprawie określenia szczegółowego sposobu i zakresu 

świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości  

i zagospodarowania tych odpadów w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości 

opłatę. 

Przewodniczący Rady Miejskiej zwrócił się do Radnych z pytaniem, czy mają uwagi  

do powyższego projektu uchwały. 

Radny Edward Mazur poprosił, aby referować każdy projekt uchwały, w celu poinformowania 

sołtysów obecnych na obradach o tematyce procedowanych uchwał.  

Przewodniczący Rady Miejskiej odpowiedział, że pracownicy merytoryczni są autorami 

przedmiotowych projektów uchwał i powinni je omawiać. 

Sekretarz Wojciech Ślefarski wyjaśnił, że w wyniku rozstrzygnięcia nadzorczego Wojewoda 

Świętokrzyski unieważnił przedmiotową uchwałę sugerując doprecyzowanie kilku zapisów 

Poinformował, iż w okresie od kwietnia do września w zabudowie jednorodzinnej na terenie miasta 

zmieszane odpady komunalne będą odbierane z posesji raz na 2 tygodnie. Wyjaśnił,  

że kolejna uwaga Wojewody Świętokrzyskiego dotyczyła kwestii PSZOK-u, czyli Punktu 

Selektywnej Zbiórki Odpadów Komunalnych. Dodał, iż w poprzedniej uchwale zamieszczono tylko 

informację o utworzeniu  PSZOK-u zaś wszelkie dodatkowe kwestie udostępniono na stronie 

internetowej tut. Urzędu. Poinformował, że zdaniem Wojewody Świętokrzyskiego było  

to niewystarczające, ponieważ niezbędne informacje powinny zostać zawarte w uchwale,  

co zmieniono. Trzecia uwaga dotyczyła usunięcia z przedmiotowej uchwały zapisu o ilości 

produkowanych przez mieszkańców odpadów i rodzaju pojemników, który powinien zostać zawarty 

tylko w regulaminie. 

W związku z brakiem pytań i uwag do powyższego projektu uchwały Przewodniczący Rady Miejskiej 

poddał go pod głosowanie. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym: 

 za- 13 głosów, 

 przeciw- 1 głos, 

 wstrzymało się- 0 głosów, 

podjęła uchwałę Nr LVII/355/2018 w sprawie określenia szczegółowego sposobu i zakresu 

świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości  

i zagospodarowania tych odpadów w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości 

opłatę, która stanowi integralną część niniejszego protokołu. 

Ustawowy skład Rady wynosi 15 Radnych. 

Ad.pkt.6.ppkt.b) Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr LII/328/2018 Rady Miejskiej  

w Stąporkowie z dnia 25 maja 2018 r. dotyczącej uchwalenia Regulaminu utrzymania czystości  

i porządku na terenie Gminy Stąporków. 

Sekretarz Wojciech Ślefarski wyjaśnił, że zmiana w projekcie uchwały dotyczy zapisu 

informującego, że w okresie od kwietnia do września w zabudowie jednorodzinnej na terenie miasta 

zmieszane odpady komunalne będą odbierane z posesji raz na 2 tygodnie. 
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W związku z brakiem pytań i uwag do powyższego projektu uchwały Przewodniczący Rady Miejskiej 

poddał go pod głosowanie. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym: 

 za- 13 głosów, 

 przeciw- 1 głos, 

 wstrzymało się- 0 głosów, 

podjęła uchwałę Nr LVII/356/2018 w sprawie zmiany uchwały Nr LII/328/2018 Rady Miejskiej  

w Stąporkowie z dnia 25 maja 2018 r. dotyczącej uchwalenia Regulaminu utrzymania czystości  

i porządku na terenie Gminy Stąporków, która stanowi integralną część niniejszego protokołu. 

Ustawowy skład Rady wynosi 15 Radnych. 

Ad.pkt.6.ppkt.c) Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XLVII/298/2018 Rady 

Miejskiej w Stąporkowie z dnia 2 lutego 2018 r. w sprawie przyjęcia Programu opieki  

nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy 

Stąporków w 2018 r. 

Sekretarz Wojciech Ślefarski wyjaśnił, że zmiana w projekcie uchwały dotyczy rozszerzenia zapisu 

dokumentowania poniesionych przez właścicieli kosztów związanych z adopcją bezdomnych psów. 

Powiedział, że w przedmiotowym projekcie uchwały proponuje się zwrot kosztów także na podstawie 

paragonu fiskalnego. 

W związku z brakiem pytań i uwag do powyższego projektu uchwały Przewodniczący Rady Miejskiej 

poddał go pod głosowanie. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym jednogłośnie 14 głosami „za” podjęła uchwałę 

Nr LVII/357/2018 w sprawie zmiany uchwały Nr XLVII/298/2018 Rady Miejskiej  

w Stąporkowie z dnia 2 lutego 2018 r. w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Stąporków w 2018 r., 
która stanowi integralną część niniejszego protokołu. 

Ustawowy skład Rady wynosi 15 Radnych. 

Ad.pkt.6.ppkt.d) Projekt uchwały w sprawie ustalenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty  

za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości 

położonych na terenie Miasta i Gminy Stąporków. 

Sekretarz Wojciech Ślefarski wyjaśnił, że projekt uchwały dotyczy zamieszczenia  

w dotychczasowym wzorze deklaracji klauzuli informacyjnej w sprawie administratora danych 

osobowych, zgodnie z przepisami RODO. 

W związku z brakiem pytań i uwag do powyższego projektu uchwały Przewodniczący Rady Miejskiej 

poddał go pod głosowanie. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym jednogłośnie 14 głosami „za” podjęła uchwałę  

Nr LVII/358/2018 w sprawie ustalenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości położonych na terenie 

Miasta i Gminy Stąporków, która stanowi integralną część niniejszego protokołu. 

Ustawowy skład Rady wynosi 15 Radnych. 

Ad.pkt.6.ppkt.e) Projekt uchwały w sprawie odstąpienia od obowiązku przetargowego trybu 

zawarcia umowy dzierżawy. 

Sekretarz Wojciech Ślefarski wyjaśnił, że projekt uchwały dotyczy wniosku wspólnoty 

mieszkaniowej, która wystąpiła o wydzierżawienie gruntu pod altanę śmietnikową.  

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, iż na posiedzeniu komisji Radni zgodnie 

postanowili przychylić się do prośby wnioskodawców- wspólnoty mieszkaniowej przy  

ul. Mickiewicza i ul. Konopnickiej i wydzierżawić teren z przeznaczeniem pod altanę śmietnikową  

na okres 10 lat. 

W związku z brakiem pytań i uwag do powyższego projektu uchwały Przewodniczący Rady Miejskiej 

poddał go pod głosowanie. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym jednogłośnie 14 głosami „za” podjęła uchwałę  

Nr LVII/359/2018 w sprawie odstąpienia od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy 

dzierżawy, która stanowi integralną część niniejszego protokołu. 

Ustawowy skład Rady wynosi 15 Radnych. 

Ad.pkt.6.ppkt.f) Projekt uchwały w sprawie wystąpienia z wnioskiem do Wojewody 

Świętokrzyskiego o przekazanie gminie nieruchomości stanowiącej własność Skarbu Państwa. 
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Sekretarz Wojciech Ślefarski wyjaśnił, że projekt uchwały dotyczy wniosku sołtysa wsi Niekłań 

Wielki, który wystąpił o przejęcie przez Gminę Stąporków działki położonej w obrębie wsi Niekłań 

Wielki, sklasyfikowanej jako droga stanowiącej własność skarbu państwa. Poinformował, iż droga jest 

użytkowana przez mieszkańców gminy, lecz posiada nieuregulowany stan prawny.  

W związku z brakiem pytań i uwag do powyższego projektu uchwały Przewodniczący Rady Miejskiej 

poddał go pod głosowanie. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym jednogłośnie 14 głosami „za” podjęła uchwałę  

Nr LVII/360/2018 w sprawie wystąpienia z wnioskiem do Wojewody Świętokrzyskiego  

o przekazanie gminie nieruchomości stanowiącej własność Skarbu Państwa, która stanowi 

integralną część niniejszego protokołu. 

Ustawowy skład Rady wynosi 15 Radnych. 

Ad.pkt.6.ppkt.g) Projekt uchwały w sprawie skorzystania z zaproszenia do nieodpłatnego 

przekazania na rzecz Gminy Stąporków nieruchomości położonej w miejscowości Furmanów. 

Sekretarz Wojciech Ślefarski wyjaśnił, że w wyniku działań sołtysa wsi Furmanów właściciel jednej 

z nieruchomości postanowił ją nieodpłatnie przekazać Gminie Stąporków.  
W związku z brakiem pytań i uwag do powyższego projektu uchwały Przewodniczący Rady Miejskiej 

poddał go pod głosowanie. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym jednogłośnie 14 głosami „za” podjęła uchwałę  

Nr LVII/361/2018 w sprawie skorzystania z zaproszenia do nieodpłatnego przekazania na rzecz 

Gminy Stąporków nieruchomości położonej w miejscowości Furmanów, która stanowi integralną 

część niniejszego protokołu. 

Ustawowy skład Rady wynosi 15 Radnych. 

Ad.pkt.6.ppkt.h) Projekt uchwały w sprawie odwołania Skarbnika Gminy. 

Sekretarz Wojciech Ślefarski poinformował, że w związku ze złożoną przez obecną panią Skarbnik 

Gminy rezygnacją z pełnionej funkcji konieczne jest podjęcie przez Radę Miejską powyższego 

projektu uchwały.  

W związku z brakiem pytań i uwag do powyższego projektu uchwały Przewodniczący Rady Miejskiej 

poddał go pod głosowanie. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym jednogłośnie 14 głosami „za” podjęła uchwałę  

Nr LVII/362/2018 w sprawie odwołania Skarbnika Gminy, która stanowi integralną część 

niniejszego protokołu. 

Ustawowy skład Rady wynosi 15 Radnych. 

Ad.pkt.6.ppkt.i) Projekt uchwały w sprawie powołania Skarbnika Gminy. 

Sekretarz Wojciech Ślefarski powiedział, że w wyniku podjęcia uchwały w sprawie odwołania 

Skarbnika Gminy zasadne jest przyjęcie przez Radę Miejską uchwały w sprawie powołania Skarbnika 

Gminy. 

Przewodniczący Rady Miejskiej odczytał treść §1 niniejszej uchwały:„powołuje się Panią Agnieszkę 

Niebudek na stanowisko Skarbnika Gminy Stąporków z dniem 27 lipca 2018 roku.” 

W związku z brakiem pytań i uwag do powyższego projektu uchwały Przewodniczący Rady Miejskiej 

poddał go pod głosowanie. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym jednogłośnie 14 głosami „za” podjęła uchwałę  

Nr LVII/363/2018 w sprawie powołania Skarbnika Gminy, która stanowi integralną część 

niniejszego protokołu. 

Ustawowy skład Rady wynosi 15 Radnych. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jacek Kołodziej w imieniu Rady Miejskiej w Stąporkowie 

podziękował odchodzącej pani Skarbnik Annie Pisarczyk za współpracę życząc wszystkiego 

najlepszego na nowej drodze zawodowej. Pogratulował także powołanej pani Skarbnik Agnieszce 

Niebudek stanowiska życząc owocnej współpracy.  

Głos zabrała Burmistrz Stąporkowa Dorota Łukomska. Podziękowała odchodzącej ze stanowiska 

Skarbnika Gminy pani Annie Pisarczyk za wspaniałą współpracę. Powiedziała, że w bieżącej kadencji 

udało się wykonać inwestycje za kwotę 37 mln zł  bez zaciągania kredytów. Podkreśliła, że głęboko 

wierzy, że pochodząca z Gminy Stąporków pani Agnieszka Niebudek, która jest pracownikiem tut. 

Urzędu także podoła wymaganiom. Poinformowała, że w wyniku przesunięć kadrowych pani 

Agnieszka Niebudek ze stanowiska inspektora w Wydziale Finansowym przechodzi na stanowisko 

Skarbnika Gminy natomiast pani Anna Pisarczyk, która dotychczas pełniła funkcję Skarbnika Gminy  
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zostaje powołana na stanowisko Zastępcy Burmistrza. Kończąc wypowiedź Burmistrz Stąporkowa 

Dorota Łukomska podkreśliła, że w najbliższej przyszłości Gmina Stąporków nie we wszystkich 

naborach ogłaszanych przez Unię Europejską będzie mogła aplikować, by pozyskiwać środki 

zewnętrzne. Wyraziła nadzieję, że dzięki wsparciu pani Anny Pisarczyk i staraniom pani Agnieszki 

Niebudek możliwe będzie wykonanie bardziej kosztownych inwestycji ze środków własnych budżetu, 

na które niestety Gmina Stąporków nie otrzyma dofinansowania z zewnątrz. 

Przewodniczący Rady Miejskiej ogłosił 10 min. przerwę w obradach. 

Obrady wznowiono od pkt.7 porządku obrada LVII sesji. 

Ad.pkt. 7.Zapytania i interpelacje Radnych. 

Głos zabrali: 

Radny Edward Mazur zgodnie z obietnicą daną swoim wyborcom po raz kolejny poprosił  

o wykonanie kanalizacji sanitarnej na ul. 1 Maja w Stąporkowie oraz o usunięcie  

uciążliwego dla mieszkańców tej ulicy problemu, tj. zalewania drogi i posesji wodą opadową  

po ulewnych deszczach. Zwrócił się do Sekretarza Gminy Wojciecha Ślefarskiego, aby tę drogę 

zamknąć dla ruchu, gdyż po gwałtownych burzach z opadami, które przeszły  

nad miastem droga nie nadaje się do użytku stwarzając niebezpieczeństwo dla uczestników ruchu. 

Poinformował, że zalewana jest także ul. Piłsudskiego w Stąporkowie koło kościoła. Radny Edward 

Mazur powiedział, że wykonanie kanalizacji powinno być dla Gminy priorytetem, gdyż bez tego 

niestety niemożliwe będzie wykonanie drogi w kierunku Czarnieckiej Góry. Podkreślił,  

że w budżecie gminy Stąporków znajdują się środki finansowe na wykonanie zadania i bardzo prosi  

o ich zabezpieczenie. Przypomniał, że składał w tej sprawie wniosek budżetowy, jednak otrzymał 

odpowiedź, że w budżecie na ten cel nie ma funduszy. Podkreślił, że środki są, gdyż gmina jest dobrze 

gospodarowana i w związku z tym bardzo prosi o wykonanie inwestycji. 

Radny Zbigniew Wiśniewski zgłosił problem zalewania przez wodę opadową bloków na ul. 

Sienkiewicza i ul. Słowackiego w Stąporkowie. Powiedział, że woda płynie drogą od ul.1000-lecia  

i ul. Chopina i wpływa na parking przy ul. Słowackiego 6. Poprosił o pomoc w rozwiązaniu problemu. 

Radny Maciej Pokusa poprosił o wystosowanie pisma do Starostwa Powiatowego w  Końskich  

w  sprawie oczyszczenia chodnika zlokalizowanego w Niekłaniu Małym wzdłuż zalewu. Powiedział, 

że od czterech lat bez efektów apeluje w tej sprawie a obecnie z chodnika pozostał jedynie niewielkiej 

szerokości fragment. Poprosił także, aby Starostwo Powiatowe udzieliło odpowiedzi w kwestii 

poszerzenia drogi w Niekłaniu Małym na odcinku od sklepu w kierunku nowo wybudowanej drogi. 

Poprosił także o uzupełnienie poboczy na tej drodze, które są w stanie katastrofalnym. Podkreślił,  

że brak poboczy zagraża bezpieczeństwu uczestników ruchu zarówno pieszego jak i kołowego na tym 

gęsto zaludnionym odcinku.  

Radna Joanna Wojna poprosiła o wybudowanie wiaty śmietnikowej przy lokalach socjalnych  

w Hucisku. Prośbę swą umotywowała  tym, że pojemniki na odpady usytuowano tuż przy ogrodzeniu 

prywatnej posesji graniczącej z budynkiem. Poinformowała, że właścicielka skarży się na panujący  

na swojej działce bałagan. Dodatkowo pojemniki usytuowano przy świetlicy i wejściu na plac zabaw, 

co wygląda nieestetycznie. 

Radny Tomasz Kurcbart poprosił o wykonanie rowu na ul. Polnej w Stąporkowie na odcinku  

od ul. Koneckiej do ul. Górnej. Powiedział, że pobocze drogi jest zakrzaczone a woda opadowa 

niestety nie ma możliwości ujścia i podczas opadów deszczu przelewa się przez jezdnię. 

Radny Kacper Dajczer w imieniu mieszkańców bloku przy ul. Żeromskiego 4 w Stąporkowie 

poprosił o wymianę lampy oświetleniowej, która uległa awarii.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Jacek Kołodziej w imieniu własnym oraz Radnego Macieja 

Pokusy zgłosił problem na ul. Szkolnej w Niekłaniu Wielkim, gdzie po ulewach oberwały się 

pobocza. Poinformował, że na skrzyżowaniu ul. Hubala z ul. Spółdzielczą po obfitych deszczach 

tworzą się olbrzymie kałuże a woda spływająca z ul. Szkolnej zalewa ul. Hubala i zbiera się w niecce 

usytuowanej między ul. Hubala a ul. Spółdzielczą. Podkreślił, że Gmina Stąporków wraz z Powiatem 

Koneckim powinna podjąć działania mające na celu rozwiązanie tego poważnego problemu. Poprosił 

o skierowanie pisma do Powiatu Koneckiego w sprawie ul. Szkolnej w Niekłaniu Wielkim  

oraz  o wykonanie drogi powiatowej w miejscowości Lelitków.  

Ad.pkt. 8.Odpowiedzi na zapytania i interpelacje Radnych. 

Sekretarz Gminy Wojciech Ślefarski udzielił odpowiedzi na zapytania i interpelacje Radnych. 
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Radnemu Edwardowi Mazurowi odpowiedział, że wraz z Zastępcą Burmistrza dokonają analizy 

problemu a zadanie zostanie wykonane w miarę posiadanych środków. 

Radnemu Zbigniewowi Wiśniewskiemu odpowiedział, że wstępnie należy sprawdzić,  

czy  zaproponowany środek zaradczy w postaci progu spowalniającego zadziała. Wyjaśnił,  

że w sytuacji, gdy okaże się niewystarczający, to trzeba będzie poszukać innego rozwiązania. 

Radnemu Maciejowi Pokusie odpowiedział, że w sprawie zgłoszonych problemów na drogach 

powiatowych na terenie Gminy Stąporków zostanie skierowane do Starostwa Powiatowego pismo. 

Radnej Joannie Wojnie w sprawie usytuowania wiaty śmietnikowej w Hucisku Sekretarz 

odpowiedział, że przed podjęciem ostatecznej decyzji sprawa zostanie dokładnie przeanalizowana. 

Radnemu Tomaszowi Kurcbartowi w kwestii wykonania rowu na ul. Polnej w Stąporkowie 

Sekretarz powiedział, że sprawa zostanie przeanalizowana pod kątem wysokości kosztów zadania. 

Zapewnił, że zapozna się ze sprawą a następnie udzieli odpowiedzi. 

Radnemu Kacprowi Dajczerowi powiedział, że  sprawa awarii lampy oświetleniowej zostanie 

przekazana pracownikowi merytorycznemu tut. Urzędu. 

Przewodniczącemu Rady Miejskiej Sekretarz wyjaśnił, że Gmina wspólnie z Powiatem Koneckim 

musi zastanowić się nad podjęciem stosownych kroków  w celu usunięcia problemu. 

Radny Edward Mazur odniósł się do wypowiedzi Sekretarza Wojciecha Ślefarskiego. Powiedział,  

że niestety w sprawie wykonania kanalizacji sanitarnej na ul. 1 Maja w Stąporkowie na kolejnej  

z sesji otrzymuje taką samą odpowiedź, że zadanie zostanie wykonane w miarę posiadanych środków.  

Podkreślił, że Gmina Stąporków posiada środki finansowe w budżecie, ale niestety do realizacji 

zadania potrzebna jest także chęć i dobra wola. Poprosił Sekretarza o dokładne zbadanie przyczyny 

tworzącego się olbrzymiego zastoiska wodnego na ul. 1 Maja, gdyż po drugiej stronie drogi 

zlokalizowany jest kanał burzowy, ale woda nie płynie do niego, tylko zbiera się po przeciwnej stronie 

jezdni. Podkreślił, że zalegająca woda opadowa stwarza niebezpieczeństwo dla poruszających się nią 

samochodów. Powiedział: cyt.” róbmy coś na wzór Pana Gminy, gdzie Pan mieszka. W Zagnańsku, 

chyba Pan wie, ile pozyskano funduszy i na jak długi odcinek na wykonanie kanalizacji sanitarnej  

i wodnej”. Kończąc wypowiedź Radny Edward Mazur poinformował, iż Gmina Zagnańsk pozyskała  

7 mln zł i w ramach tych środków zostanie wykonane ok.10 km kanalizacji. Zaapelował: cyt.„róbmy 

coś, bo nie robimy nic”. Zaproponował, aby w sytuacji, gdy na danej ulicy istnieje zbyt małe 

zagęszczenie ludności i jest ryzyko, że nie otrzymamy środków zewnętrznych Gmina wykonywała 

nitkę kanalizacyjną na wioskach, np. na Wąglowie, czy w Pardołowie. Podkreślił, że budujemy 

olbrzymią oczyszczalnię ścieków, która w tej sytuacji być może nie będzie miała przerobu i będziemy 

zmuszeni dowozić ścieki z innych miast, by mogła prawidłowo działać. Kończąc wypowiedź 

powtórzył: cyt.” róbmy coś z kanalizacją sanitarną w naszej Gminie”. 

Sekretarz Gminy Wojciech Ślefarski odniósł się do wypowiedzi Radnego Edwarda Mazura.  

Wyjaśnił, że  Gmina Zagnańsk należy do Międzygminnego Związku Wodociągów i Kanalizacji i jest  

przypisana do miasta Kielce. Podkreślił, że w związku z tym działa na zupełnie innych zasadach niż 

Gmina Stąporków. Przyznał, że Gmina Zagnańsk otrzymała w roku bieżącym 7 mln zł na kanalizację, 

ale Gmina Stąporków otrzymała ok.10 mln zł na oczyszczalnię ścieków. W kwestii wykonania kanału 

burzowego na ul.1 Maja powiedział, że z dwóch powodów nie może publicznie zapewnić, że zadanie 

zostanie wykonane. Po pierwsze opracowanie na kompleksowe wykonanie zadania sprzed kilku lat 

opiewało na kwotę ok.12-13 mln zł, po drugie w sytuacji gdyby zapadła decyzja, by inwestycję 

wykonać, to należy najpierw zadanie wprowadzić do budżetu a także zaktualizować dokumentację. 

Podsumowując powiedział, że zadanie mogłoby zostać wykonane dopiero w 2019 r. lub w 2020 r.,  

ale nie może tego jednoznacznie zagwarantować, bo by skłamał. Sekretarz zapewnił, że pamięta  

o apelach Radnego Edwarda Mazura i zastanawia się nad rozwiązaniem problemu zalegającej wody 

opadowej, jednak nie może zadeklarować wykonania zadania w postaci budowy kanalizacji sanitarnej. 

Radny Edward Mazur odniósł się do wypowiedzi Sekretarza Wojciecha Ślefarskiego. Powiedział,  

że w odpowiedzi na interpelację w sprawie budowy kanalizacji sanitarnej na ul.1 Maja w Stąporkowie 

otrzymał od pani Burmistrz odpowiedź, że budowa kanalizacji sanitarnej wraz z burzową będzie 

kosztować ok. 3,7 mln zł. Podkreślił, że Gmina jest w posiadaniu dokumentacji na zadanie,  

jak również dokumentacji opracowanej dla całego miasta Stąporków, które liczy  

ok.6 tys. mieszkańców. Podkreślił, że w rezultacie okaże się, że dokumentacja straci ważność i Gmina 

poniesie duże koszty, bo trzeba będzie rozpoczynać wszystko od początku. Powiedział, że np.  

ul. 1 Maja, ul. Prusa, ul. Spacerowa i część ul. Piłsudskiego nie ma nawet 1 cm kanalizacji. W dalszej 
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części swej wypowiedzi przedstawił, że Gmina Radoszyce otrzymała środki pozabudżetowe  

na wykonanie kanalizacji sanitarnej, podobnie inne gminy, a gmina Stąporków niestety nie 

wybudowała przez 9 lat nawet 1 cm kanalizacji. 

Radna Joanna Wojna odniosła się do wypowiedzi Sekretarza Wojciecha Ślefarskiego w kwestii 

ustawienia wiaty śmietnikowej w Hucisku. Zapytała, czy sprawa będzie długo prze Gminę 

analizowana. Powiedziała, że należy podjąć radykalne działania, gdyż obawia się, że w wyniku 

bałaganu przy pojemnikach na odpady może pojawić się plaga gryzoni, co będzie kolejnym niełatwym 

do rozwiązania problemem. 

Sekretarz Wojciech Ślefarski zapewnił, że postara się przeanalizować sprawę szybko. 

Ad.pkt. 9.Sprawy różne. 

Głos zabrali: 

Radna Elżbieta Kołodziej korzystając z obecności na obradach Radnego Rady Powiatu Wiesława 

Skowrona poruszyła problem stanu dróg powiatowych. Przypomniała, że w maju br. na sesji Rady 

Powiatu Koneckiego prosiła o oczyszczenie kanalików burzowych wzdłuż nowo wybudowanego 

odcinka ul. Kieleckiej w Odrowążu. Poinformowała, że niestety interwencja pozostała bez echa, bo nic 

w tej kwestii nie zrobiono. Powiedziała, że 4 kanaliki są całkowicie niedrożne i w czasie deszczu 

woda płynie środkiem jezdni. Radna Elżbieta Kołodziej podkreśliła, że mimo tego, iż mamy koniec 

lipca, to niestety rowy i pobocza dróg powiatowych nie zostały jeszcze skoszone. Zapytała, kiedy  

to nastąpi, gdyż takie prace powinny być wykonywane dwa razy w ciągu roku. 

Radny Maciej Pokusa w imieniu sołtysów poprosił, aby Radni Powiatowi z terenu Gminy Stąporków 

częściej przychodzili na obrady sesji. Podkreślił, że większość sołectw jest uzależniona od dróg 

powiatowych i w tej sytuacji niestety, nie ma możliwości, by bezpośrednio przekazać uwagi  

w sprawie stanu dróg do Starosty Powiatowego. 

Radna Elżbieta Kołodziej zabrała głos w sprawie odcinka drogi powiatowej prowadzącej  

od miejscowości Gosań, poprzez Pardołów w kierunku Odrowąża. Powiedziała, że odcinek drogi 

biegnący przez las od rzeki w Pardołowie do Odrowąża został zniszczony przez samochody  

z nadleśnictwa. Poinformowała, iż  ok.3-4 tygodnie temu ubytki w nawierzchni uzupełniono 

kruszywem i na tym działania na tej drodze zostały zakończone. Przedstawiła, że  po ulewnych 

deszczach problem niestety powrócił, bo kruszywo zostało wypłukane a ubytki w nawierzchni 

pozostały. Radna Elżbieta Kołodziej podsumowując powiedziała, że droga powinna zostać zamknięta 

dla ruchu ze względu na zły stan techniczny. 

Sołtys wsi Lelitków Tadeusz Dobrowolski po raz kolejny poprosił o remont drogi powiatowej  

w Lelitkowie. Powiedział, że jego zdaniem roboty naprawcze nawierzchni powinny być wykonywane 

w pogodne dni. Poinformował, iż w tej sprawie kontaktował się z Dyrektorem Zarządu Dróg 

Powiatowych w Końskich oraz Radnym Kurcbartem, który zapewnił, że zanim nastąpi kompleksowy 

remont prace naprawcze zostaną wykonane. Niestety tak się nie stało. Poinformował, że w jego ocenie 

prace zapewne zostaną wykonane dopiero porą jesienną, gdy będzie mokro. Powiedział, że wtedy 

ekipa z powiatu przyjedzie i wyrzuci glinkę na ubytki, co będzie działaniem pozbawionym sensu.  

Sołtys wsi Niekłań Mały Jan Telecki korzystając z obecności na obradach Radnego Rady Powiatu 

Wiesława Skowrona poruszył problem drogi powiatowej w Niekłaniu Małym. Powiedział,  

że na ul. Partyzantów na odcinku od ul. Polnej do ul. Zielona Góra o długości ok.600m znajduje się 

tylko jeden przepust, który dodatkowo został zablokowany przez mieszkańców toczących ze sobą 

spór. Sołtys wsi Niekłań Mały poinformował, że sprawę przedstawił osobiście Staroście Koneckiemu, 

jednak niestety do tej chwili Starostwo Powiatowe nie znalazło rozwiązania tego poważnego 

problemu. Powiedział, że z ul. Zielona Góra, z powierzchni ok. 8 ha po ulewach płynie woda 

opadowa, która nie mając ujścia do przepustu zalewa jezdnię. W dalszej części swej wypowiedzi 

sołtys przedstawił, że przedmiotowy przepust liczy już ok. 100 lat i grozi zawaleniem, gdyż został 

ułożony z kamieni, które wypłukała płynąca woda. Dodał, że Starosta Konecki został poinformowany 

o niebezpiecznej sytuacji. Sołtys kończąc wypowiedź poinformował, że podobna sytuacja ma miejsce 

na ul. Hubala, gdzie na odległości 1 km zlokalizowano tylko jeden przepust, który nie jest w stanie 

przyjąć dużej ilości wody. Podkreślił, że Powiat Konecki od lat, mimo licznych próśb nie interesuje 

się sprawami przepustów na drogach, które w 60 % są niedrożne.  

Radny Maciej Pokusa poparł wypowiedź sołtysa wsi Niekłań Mały. Dodał, że Powiat Konecki nie 

reaguje problemy mieszkańców argumentując m.in, iż na tej drodze nie ma miejsca na chodnik, na 

meliorację przez co poważne sprawy odkładane są w czasie. Powiedział, że na przestrzeni 4 lat ok.10 
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razy przywoził na miejsce Radnych Powiatowych oraz Dyrektora Zarządu Dróg Powiatowych  

w Końskich i prosił o pomoc, jednak bez rezultatu. Kolejną sprawą, którą podniósł Radny Maciej 

Pokusa było niechlujne wykonywanie inwestycji drogowych przez powiat. Powiedział,  

że w miejscowości Modliszewice realizowana inwestycja budowy chodnika wykonywana jest zgodnie 

ze sztuką budowlaną, gdyż na początkowym etapie wykopywany jest na całym odcinku jezdni rów, 

następnie układana zamknięta rura, na której dopiero układany jest chodnik a jeszcze wcześniej 

studzienki z rynienkami odprowadzającymi do studzienek rurami podziemnymi. Kończąc wypowiedź 

podkreślił, że inwestycje są finansowane ze środków publicznych, dlatego powinny być wykonywane 

dokładnie i kompleksowo, gdyż od tego zależy bezpieczeństwo mieszkańców. Poinformował,  

że zaniedbania ze strony Powiatu są duże, bo nawet strategiczne przepusty nie zostały naniesione  

na mapę a Powiat Konecki od lat, mimo licznych interwencji i próśb nie reaguje na problemy 

związane  

z przepustami na drogach.  

Sołtys wsi Lelitków Tadeusz Dobrowolski po raz kolejny poprosił panią Burmistrz, Sekretarza  

i Radnego Rady Powiatu Wiesława Skowrona o interwencję w sprawie uzupełnienia ubytków 

nawierzchni drogi w Lelitkowie. 

Radny Rady Powiatu Wiesław Skowron odnosząc się do wypowiedzi radnych i sołtysów w sprawie 

dróg powiedział, że żadna ze spraw, kierowanych na obradach sesji bezpośrednio do niego nie została 

zbagatelizowana. Poinformował, że wszystkie problemy przedstawione na obradach sesji już w dniu 

jutrzejszym zostaną przekazane do Starostwa Powiatowego w Końskich. Przedstawił, że na sesji  

na wniosek, która odbyła się kilka dni temu omawiano zmiany do budżetu powiatu na 2018 rok. 

Poinformował, że w tej dyskusji poruszano także kwestie dróg powiatowych na terenie Gminy 

Stąporków- Smarkowa i Niekłania. W dalszej części swej wypowiedzi powiedział, że zalewiska 

występują nie tylko na drogach w Niekłaniu. Poinformował, że także na drodze w Krasnej,  

którą wybudowano ok. 4 lata temu tworzy się zastoisko wodne i Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych 

od początku tygodnia obiecuje, że dokona oględzin tego miejsca, jednak niestety nic w tej kwestii  

nie zrobił, mimo tego, że tydzień się kończy. Powiedział, że Dyrektor podobnie postępuje także  

z innymi problemami. Radny Rady Powiatu Wiesław Skowron zapewnił, że w przedstawionych 

sprawach złoży do Starosty Koneckiego interpelację oraz podejmie rozmowy. Zwrócił uwagę,  

że na sesji Rady Powiatu w maju br., na której obecna była Burmistrz Stąporkowa wraz z częścią 

Radnych Rady Miejskiej poruszano sprawy dotyczące Gminy Stąporków. Powiedział, że wtedy  

w swych wypowiedziach zwrócił uwagę na problemy Gminy Stąporków. Wspomniał, że w sytuacji, 

kiedy Powiat Konecki przekazywał kwotę 10 tys. zł na pomnik w Kielcach wraz z Burmistrz 

Stąporkowa wspólnie apelowali, że za tę kwotę możliwe jest, np. wykonanie 100m chodnika  

w Niekłaniu. Przypomniał także, iż protestował w kwestii zwiększenia wydatków o kwotę 30 tys. zł  

na Kuźnice Koneckie, jednodniową imprezę, na której organizację zabezpieczono wcześniej środki w 

budżecie powiatu. Podkreślił, że za tę kwotę można było, np. we wsi Furmanów wykonać kilka 

przepustów. Powiedział, że na sesji nie powinno się dyskutować o tzw. galanterii, czyli  

ul. Kieleckiej w Odrowążu, czy niewykoszonych poboczach dróg powiatowych, np. w Wielkiej Wsi, 

gdzie krzaki wchodzą na jezdnię. Przypomniał, że Przewodniczący Rady Miejskiej w Stąporkowie 

prosił, aby na każdej sesji był obecny reprezentant Powiatu Koneckiego, np. Dyrektor Zarządu Dróg 

Powiatowych, jednak niestety nie można tego od władz powiatu wyegzekwować. Kończąc wypowiedź 

powiedział, aby w roku bieżącym Gmina Stąporków nie liczyła na wykonanie ul. Szkolnej  

w Niekłaniu Wielkim, czy też na inne inwestycje związane z drogami powiatowymi, które zostaną 

odłożone w czasie. Podkreślił, że podtrzymuje stanowisko, że cały wysiłek Powiatu Koneckiego nie 

idzie na rzecz Gminy Stąporków, lecz na Gminę Radoszyce i Ruda, które są gminami istotnymi dla 

władz powiatu. Zaproponował, aby zwiększyć naciski na powiat poprzez obecność władz Stąporkowa 

na sesjach. 

Przewodniczy Rady Miejskiej Jacek Kołodziej powiedział, że jedynym źródłem nacisku na władze 

powiatu mogłaby być tylko telewizja. Podkreślił, że w czasach, kiedy Przewodniczącym Rady 

powiatu był Wiesław Skowron, Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych był obecny niemal na każdej 

sesji. 

Radny Rady Powiatu Wiesław Skowron odpowiedział, że pan Dyrektor miał obowiązek  

uczestniczenia w sesjach Rady Miejskiej w Stąporkowie. Zaproponował, aby ponowić prośbę  

do Starosty Koneckiego w sprawie udziału w sesjach Rady Miejskiej władz Powiatu Koneckiego. 
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Przewodniczy Rady Miejskiej Jacek Kołodziej podziękował za propozycję i odpowiedział, że nie 

skorzysta. 

Radny Edward Mazur odniósł się do wypowiedzi Radnego Rady Powiatu Wiesława Skowrona. 

Powiedział, że nie tylko Powiat Konecki a także Gmina Stąporków organizuje promocyjne imprezy 

plenerowe, które w przypadku naszej gminy kosztują wiele więcej niż w powiecie. Radny, jako dowód 

swych słów podał kwotę za zorganizowanie imprezy pn. Biegun Ciepła w Stąporkowie w 2016 r.,  

która wyniosła 46 lub 49 tys. zł. Dodał, że impreza z okazji jubileuszu 50- lecia nadania praw 

miejskich dla Stąporkowa, na którą nie został zaproszony żaden z radnych i żaden naczelnik ani 

burmistrz pełniący funkcję w poprzednich kadencjach kosztowała znacznie więcej.  

Jego zdaniem ponad 50 tys. zł. Kolejną ważną sprawą, o której powiedział Radny Edward Mazur był 

piknik rodzinny pn. „Rodzina –Rodzinie”, który odbył się w Stąporkowie. W imieniu organizatorów 

serdecznie podziękował wszystkim uczestnikom oraz darczyńcom, dzięki którym udało się zebrać  

aż 30 tys. 300 zł. Poinformował, że pieniądze nadal spływają i zostaną przeznaczone na pomoc 

chorym dzieciom. Radny Edward Mazur zaapelował do sołtysów i poprosił o zgłaszanie chorych  

i potrzebujących dzieci, którym z całą pewnością zostanie udzielona pomoc. Radny, jako dowód  

na poparcie swych słów powiedział, że w roku ubiegłym dzięki hojności ludzi dobrego serca wiele 

osób otrzymało wsparcie finansowe np. do zakupu wózków inwalidzkich, pomoc udzielona została 

także pogorzelcom spoza terenu naszej gminy. 

Radny Rady Powiatu Wiesław Skowron odpowiedział Radnemu Edwardowi Mazurowi. Wyjaśnił, 

że jego wypowiedź stanowiła tylko wycinek listy nieuzasadnionych wydatków Powiatu Koneckiego, 

która jest bardzo długa. Dodał, że kolejnym nieuzasadnionym wydatkiem jest np.: deptak w Sielpi 

zlokalizowany na terenach prywatnych, czy cztery ulice wykonane na terenie Ceramiki Końskie, które 

nie należą do powiatu. Powiedział, że drogi gminne wyglądają znacznie lepiej niż drogi powiatowe. 

Głos zabrała mieszkanka Gminy Stąporków pani       .Na początku swej wypowiedzi odczytała 

ślubowanie Radnego o następującej treści: cyt. „Ślubuję uroczyście jako radny pracować dla dobra i 

pomyślności gminy, działać zawsze zgodnie z prawem oraz z interesami gminy  

i jej mieszkańców. Godnie i rzetelnie reprezentować swoich wyborców i troszczyć się o ich sprawy 

oraz nie oszczędzić sił dla wykonywania zadań gminy”. W dalszej części swej wypowiedzi  

powiedziała, że od 20 lat jest mieszkanką ul. Kościuszki w Stąporkowie i na przestrzeni tego czasu już 

dwukrotnie opracowywano projekty remontu tejże drogi, jednak ich nie zrealizowano, czyli jej 

zdaniem cyt. „wywalono pieniądze w błoto”. Powiedziała, że niestety, ale w tej sprawie nie podaje się 

konkretnych informacji i terminu rozpoczęcia robót, tylko składane są obietnice, że droga będzie 

wykonana, gdy znajdą się pieniądze. Podkreśliła, że jej zdaniem takie działania to zwykła obłuda. 

Poinformowała, że droga na ul. Kościuszki jest w dalszym ciągu przez władze ignorowana,  

więc mieszkańcy zaszantażują gminę w ten sposób, że przestaną płacić podatki. Zaprosiła  

do obejrzenia ulicy zrobionej z płyt żelbetonowych, z których cyt. „wystają druty i ludzie sobie tam 

rozwalają opony i niszczą podwozia samochodów, a jadąc na rowerze, tylko odskakuje łeb.” 

Zarzuciła, że na przedmiotowej drodze nie ma też hydrantów. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poprosił, aby pani wyciszyła emocje i dokończyła wypowiedź 

spokojnie.  

Mieszkanka Gminy Stąporków wdała się w dyskusję z Przewodniczącym Rady Miejskiej  

i odpowiedziała, że trudno nie mieć emocji, jeżeli mieszkańcy ciągle są oszukiwani poprzez składane 

obietnice, że coś się zrobi a nic się nie działa. W dalszej części wypowiedzi zarzuciła, że Gmina 

wykonuje inne inwestycje, np. wykłada się kostkę brukową wokół zalewu. Odniosła się do 

wypowiedzi Radnego Wiesława Skowrona, który mówił o niewłaściwym wykorzystaniu środków 

budżetowych gminy. 

Przewodniczący Rady Miejskiej sprostował, że Radny Wiesław Skowron jest Radnym Powiatowym  

i mówił o budżecie Powiatu Koneckiego a nie Gminy Stąporków. Poprosił, aby nie 

nadinterpretowywać wypowiedzi Radnego Powiatowego i nie przypisywać jego wypowiedzi  

do Gminy Stąporków. Dodał, że każdy z Radnych z pewnością zna rotę przysięgi, którą składał  

i zapewne każdy się do jej treści stosuje.  

Mieszkanka Gminy Stąporków podziękowała za możliwość kontynuacji wypowiedzi. Powiedziała 

cyt. ”głosowałam na państwa, ale widzę, że jestem traktowana jak… po prostu dostałam po łapach”. 

Poinformowała, o wyniku swej interwencji w sprawie awarii- płynącej strużki wody. Powiedziała,  

że zdziwiło ją zachowanie kierownika, który po przyjeździe na miejsce stwierdził, że cyt. „płynie 
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sobie woda, to niech sobie płynie”. Powróciła do tematu braku hydrantu na ul. Kościuszki  

w Stąporkowie, gdzie na odcinku 500m nie ma nawet jednego a na odcinku od zalewu do Urzędu 

Miejskiego policzyła ich 5. Zarzuciła, że ulica jest nieczyszczona a pobocza są niewykoszone. 

Mieszkanka, poinformowała, że 2 lata temu samochód koszący trawę na poboczu najechał i skosił coś 

w trawie, co pani z wodociągów nazwała hydrantem, a to z całą pewnością hydrantem nie było. 

Zarzuciła złe funkcjonowanie  ZGKiM w Stąporkowie. Na poparcie swej tezy powiedziała,  

że po usuwaniu awarii z kranów leci ruda woda, której trzeba spuścić aż 20-30 m, żeby mieć czystą 

wodę, a za to przecież trzeba zapłacić. Powiedziała, że ul. Kościuszki zimą jest zawsze odśnieżana  

na końcu, ok. godziny 11 i dzieci idące na autobus do szkoły muszą brnąć w śniegu po kolana. 

Kolejną kwestią, do której odniosła się pani Trojanowska były błąkające się psy, których najwięcej 

jest w okolicach targowicy miejskiej. Poinformowała, że w tej sprawie telefonowała do Referatu 

Ochrony Środowiska i w rozmowie urzędniczka zapytała ją, czy zna właścicieli tych psów. 

Mieszkanka powiedziała, że skąd ma wiedzieć, kto jest właścicielem pieska, przecież każdy pies 

powinien mieć obrożę i numerek a Gmina, jeżeli  dysponuje środkami finansowymi powinna o to 

zadbać. Ironicznie powiedziała, że zapewne kosmosem dla Gminy byłoby zaczipowanie psów. 

Zaproponowała, aby do walki z bezdomnością włączyć także sterylizację i kastrację psów, nie tylko 

kotów. Pani        powiedziała, że Gmina powinna także zastanowić się nad przeprowadzeniem nitki 

gazowej na ul. Kościuszki, bo miejscowość Czarniecka Góra niebawem zostanie zgazyfikowana. 

Podkreśliła, że jej zdaniem zbieranie papierków i sprzątanie świata nie jest ochroną środowiska. 

Mieszkanka powiedziała, że podczas spacerów w kierunku Starej Góry na rozjazdach do lasu 

zauważyła, że pomimo znaków informujących, że obiekt jest monitorowany, leżą porzucone śmieci. 

Retorycznie zapytała, kto jest odpowiedzialny za utrzymanie porządku na tym terenie.  Mieszkanka 

powiedziała, że jej zdaniem jest to hańba. Pochwaliła się, że osobiście zlikwidowała dzikie wysypisko 

śmieci obok swojej posesji, do którego powstania przyczyniła się także babcia jednego z radnych, 

która wyrzucała w zrywkach na wysypisko popiół. 

Przewodniczący Rady Miejskiej przerwał wystąpienie i poprosił, aby pani w swej wypowiedzi  

nie używała imion i nazwisk. 

Mieszkanka ironicznie zapytała cyt. „a dlaczego nie ? Przecież radny jest osobą publiczną”.  

Przewodniczący Rady Miejskiej ponowił prośbę.  

Mieszkanka powróciła do tematu likwidacji dzikiego wysypiska i powiedziała, że dokonała tego 

osobiście mimo tego, że ma swego przedstawiciela cyt. „Radnego pana K. z ulicy, który jest Radnym, 

ale nie interesuje się, co się tam w ogóle dzieje”. 

Przewodniczący Rady Miejskiej po raz kolejny przerwał wystąpienie i powiedział, że nie może się 

zgodzić z tą opinią. 

Mieszkanka odpowiedziała, że to jest tylko zdanie Przewodniczącego i proponuje zapytać o zdanie 

innych mieszkańców ul. Kościuszki. Powróciła do tematu likwidacji dzikiego wysypiska  

i powiedziała, że złożyła w tej sprawie do organu podanie. Jednocześnie stwierdziła, że tym powinien 

zająć się cyt. „radny o nazwisku K”. Mieszkanka podniosła także problem parkowania ciężarówek  

na ul. Kościuszki. Powiedziała, że tuż przy posesji cyt. „pana radnego K.” parkuje ciężarówka,  

a przecież jest to niezgodne z przepisami prawa, które zabrania parkowania i garażowania ciężarówką 

powyżej 3,5 tony. Podkreśliła, że Radny powinien w tej sytuacji zareagować, bo przecież broni cyt. 

„jakiegoś prawa”. Powiedziała, że w przysiędze składanej przez Radnego jest wyraźnie jest napisane 

o prawie, zasadach, rzetelności, pracy ze społeczeństwem. Zarzuciła, że nigdy żaden z Radnych nie 

przyszedł na  ul. Kościuszki, by porozmawiać z mieszkańcami. Zarzuciła także, że nawet w czasach, 

kiedy to matka  cyt. „pana radnego K.” była radną też nie rozmawiała z mieszkańcami na temat 

problemów ich nurtujących. Podkreśliła, że jest osobą lubiącą pomagać słabszym i podczas odbywania 

stażu w szpitalu w Czarnieckiej Górze poznała niepełnosprawne, chore i nieszczęśliwe dzieci. 

Zaapelowała, aby tym dzieciakom zakupić sprzęt sportowy taki, jak znajduje się przed budynkiem 

MGOKiS, aby mogły ćwiczyć. Poinformowała, że dzieci w wolnym czasie siedzą  

na kocykach i mają do zabawy tylko starą siatkę do gry w piłkę, co przedstawia cyt. „obraz nędzy  

a każde dziecko potrzebuje ruchu a nie siedzenia w miejscu jak emeryt na trawie”. Podniosła także 

kwestię ośrodka MONAR w Lutej, w którym warunki są tak skromne, że dzieci tam przebywające 

wycierają się dziurawymi ręcznikami i nie mają żadnego sprzętu sportowego. Zaproponowała,  

aby w związku z tym, iż schroniska dla psów są przepełnione w ramach terapii rozdawać psy dzieciom 

przebywającym w ośrodku. Wyraziła tezę, że charakter dziecka kreuje się poprzez przebywanie  
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ze zwierzętami a dobrego człowieka można poznać po tym, że szanuje zwierzęta. Podzieliła się 

refleksją, że mieszkając na swojej ulicy przekonała się, że takie osoby jak ona, kochające zwierzęta 

uważane są za cyt. „dziwadła”. Kończąc wypowiedź mieszkanka Stąporkowa zaapelowała,  

aby pomagać dzieciom, bo są przyszłością. 

Ad.pkt. 10.Zamknięcie obrad sesji. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jacek Kołodziej z uwagi na wyczerpanie porządku obrad zamknął 

obrady LVII sesji Rady Miejskiej w Stąporkowie, dziękując wszystkim za udział w obradach. 

 

Protokołowała:                                                                        Przewodniczący Rady Miejskiej 

Karolina Rokita                                                                                 Jacek Kołodziej 

 

 


